
P R O T O K Ó   Nr I/07
z obrad IV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie

Sesja odby a si  w dniu 13 lutego 2007 roku, w sali narad Urz du Gminy w
Mszanowie i trwa a w godz. od 900 do 1240. Na ogóln  liczb  15 radnych, w Sesji
uczestniczy o 13, co stanowi 86%, co stanowi quorum pozwalaj ce na podejmowanie
prawomocnych uchwa .
Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Nieobecni: Cezary Kawiecki i Dorota ukaszewska.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Dyrektor Szpitala Powiatowego w Nowym Mie cie Lubawskim Jan Karwowski
- Firma Business Mobility International Sp. z o.o. w S upsku Tomasz Sikora
- Skarbnik Gminy Ewa pi ewska
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyj cie protoko u z obrad III Sesji.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o procedurach ubiegania si  o dofinansowanie inwestycji w ramach

Norweskiego Mechanizmu Finansowego.
6. Informacja o programie bada  przesiewowych dla wczesnego wykrycia nowotworów
    przewodu pokarmowego.
7. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
8. Zapytania i wnioski.
9. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.
9a.Podj cie uchwa y w sprawie zaci gni cia kredytu d ugoterminowego na rozbudow ,

przebudow  i nadbudow  istniej cej szko y podstawowej oraz budow  sali
gimnastycznej w Gwi dzinach.

10. Podj cie uchwa y w sprawie poboru op aty skarbowej w drodze inkasa, okre lenia
inkasenta i wysoko ci wynagrodzenia za inkaso.

11. Podj cie uchwa y w sprawie okre lenia najni szego wynagrodzenia i warto ci
jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w Gminnym O rodku Pomocy
Spo ecznej i Gminnym Zespole O wiaty.

12.Podj cie uchwa y w sprawie okre lenia najni szego wynagrodzenia i warto ci
jednego punktu dla pracowników nieb cych nauczycielami zatrudnionych w
szko ach prowadzonych przez Gmin  Nowe Miasto Lubawskie.

12a.Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Dyrektora Gminnego Zespo u O wiaty do
za atwiania indywidualnych spraw i wydawania decyzji administracyjnych.

13.Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Statutu Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej.
14.Podj cie uchwa y w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007.
15.Sprawozdanie z dzia alno ci Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy za

2006r.
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16.Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
17.Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nast pi o jak na wst pie protoko u.

Ad 2
Na sekretarza obrad powo ano radnego Dariusza Kopa skiego.

Ad 3
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza III Sesji o
przedstawienie informacji o protokole Sesji.

Radny Roman Jadanowski poinformowa , e zapozna  si  z protoko em z poprzedniej
Sesji, jego tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o przyj cie.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie przyj a protokó  z III Sesji.

Ad 4
Na pro Przewodnicz cego Rady Gminy, radna Halina Wolska zg osi a dwie zmiany
do porz dku obrad, jako punkt 9a: podj cie uchwa y w sprawie zaci gni cia kredytu

ugoterminowego na rozbudow , przebudow  i nadbudow  istniej cej szko y
podstawowej oraz budow  sali gimnastycznej w Gwi dzinach oraz 12a: podj cie
uchwa y w sprawie upowa nienia Dyrektora Gminnego Zespo u O wiaty do za atwiania
indywidualnych spraw i wydawania decyzji administracyjnych.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zaproponowa  przeniesienie punktów
7 i 8 zaraz po przyj ciu zmian porz dku obrad.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie dokona a zmiany porz dku obrad.

Ad 5
Informacj  o procedurach ubiegania si  o dofinansowanie inwestycji w ramach
Norweskiego Mechanizmu Finansowego przestawi  Pan Tomasz Sikora. Poinformowa ,
e Firma jest oddzia em firmy belgijskiej, obecnie obs uguj  rejon Krakowa, Poznania i
upska, w sumie oko o 250 gmin. Zajmuj  si  obs ug  gmin w zakresie przygotowania

wszelkich dokumentów zwi zanych z absorpcj rodków zewn trznych, tzw. monta em
finansowym. Gminy dysponuj c niewielkimi rodkami w bud ecie na inwestycje mog
wygenerowa  wi cej pieni dzy na okre lone inwestycje. W latach 2007-2013 w ramach
regionalnych programów operacyjnych do dyspozycji b dzie oko o 69 miliardów Euro, na
realizacj  zada  ponad lokalnych. Rozpocz y si  ju  procedury kwalifikacyjne wniosków
w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego, który jest finansowany przez
Norwegów. W bie cym roku w ramach tego programu s  pieni dze na nast puj ce
priorytety:
- infrastruktur  sieci kanalizacyjnej,
- otwarte boiska sportowe (stadiony, bie nie i skocznie), wniosek musi zawiera  program
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profilaktyki wad postawy, finansowanie realizacji programu Norwegowie zapewniaj  do
listopada 2011 roku, ale funkcj  obiektu trzeba zachowa  przez nast pne 5 lat.
- profilaktyk  i budow  infrastruktury pomocy spo ecznej,
- odnow  obiektów zabytkowych wpisanych do krajowego rejestru zabytków, zw aszcza
obiekty sakralne.
W zakresie infrastruktury sieci kanalizacyjnej Norwegowie wymagaj  dokumentacji i
kosztorysu inwestorskiego, nie musi by  pozwolenia na budow , dopiero w momencie
podpisywania umowy. Potrzebne równie  b dzie studium wykonalno ci, które ma
udowodni , e dana inwestycja kwalifikuje si  na dofinansowanie. Sk adanie wniosku do
tego programu ma tylko wtedy sens, je eli równocze nie z tym samym zadaniem

dziemy mogli wystartowa  w regionalnym programie operacyjnym. Minimalna warto
inwestycji to 1 250 tys.z . i nie mo e przekroczy  4-5 mln z .

Poinformowa , e s  bardzo ma e szanse na otrzymanie dotacji na budow  gminnych
dróg, prawie wszystkie rodki zostan  przeznaczone na wystandaryzowanie dróg
wojewódzkich (70%), powiatowych – 20% i pozosta e 10% na drogi gminne, ale tylko te,
które cz  si  bezpo rednio z drogami krajowymi lub wojewódzkimi. Drogi osiedlowe nie

 finansowane.
W ramach regionalnych programów operacyjnych znikaj  plany rozwoju lokalnego, je eli
zawiera wieloletni plan inwestycyjny to w tym zakresie jest wa ny, bo gmina b dzie
musia a udowodni , e inwestycja jest planowana do roku 2013, dlatego je eli nie ma, to
trzeba uchwali . Do ask wraca strategia rozwoju spo eczno-gospodarczego, która musi
by  powi zana ze strategi  wojewódzk , a ta z krajow  przyj  przez Rz d RP jesieni
2006 roku. Strategia ma by  wyposa ona we wska niki monitorowania, które narzuci a
Unia Europejska, tzn. wska nik produktu i wska nik rezultatu do ka dego kierunku
wytyczonego w strategii.

Omówi  warunki otrzymania dotacji z Programu Operacyjnego Rozwoju Obszarów
Wiejskich:
- dzia anie 3.2.1 dotyczy finansowania infrastruktury na terenach wiejskich w
miejscowo ciach poni ej 5 tys. tylko w ramach wybranej jednej, dwóch lub trzech
miejscowo ci. Mo na wykona  sie  kanalizacyjn , ale g ówny kolektor gmina na w asny
koszt., Na ten cel przypada 2,5 mln z . na gmin , 200 tys. jest na segregacj  odpadów.
- dzia anie 3.2.2 ma na celu popraw  jako ci ycia mieszka ców, np. budowa wietlic,
parków, urz dze  sportowych, kortu tenisowego, wymagany jest plan odnowy
miejscowo ci. Na jedn  miejscowo  jest 500 tys.z . dotacji, wk ad w asny gminy wynosi
25%.

Wójt poinformowa , e gmina korzysta a z programu „Odnowa wsi i dziedzictwa
kulturowego” i zrealizowa a 4 projekty. Obecnie gmina jest zainteresowana
finansowaniem budowy sieci kanalizacyjnej. Gmina posiada dokumentacj  na 20 km
sieci w miejscowo ci Bratian i 6 km Mszanowo. Warto  kosztorysowa wynosi oko o 6-7
mln.

Pan Tomasz Sikora odpowiedzia , e argumentem jest ochrona dorzecza Drw cy.
enie wniosku do Norweskiego Mechanizmu nie wyklucza z enie wniosku do

Regionalnego Programu Operacyjnego. Wniosek mo e by  z ony na ochron  wód
rzeki Drw cy, a nie sie  kanalizacyjn . Uwa a, e warto wyst pi  z wnioskiem do
jednego i drugiego programu.
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Ad 6
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e do Rady Gminy
wp yn o pismo Dyrektora Szpitala Powiatowego w Nowym Mie cie Lubawskie w
sprawie w czenia si  gminy do programu bada  przesiewowych dla wczesnego
wykrycia nowotworów przewodu pokarmowego. Pismo stanowi za cznik nr 2.

Informacj  na temat programu przedstawi  Dyrektor Szpitala. Projekt b dzie realizowany
w latach 2008-2009, wk ad gminy Nowe Miasto Lubawskie wynosi by 63 526,33 z . w
roz eniu na te lata.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e cel jest s uszny, uchwa
intencyjn  w tej sprawie Rada podejmie na nast pnej Sesji.

Ad 7
Wójt przedstawi  informacj  o swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
- 4 stycznia br. zosta a podpisana umowa z Zarz dem Województwa Warmi sko-
Mazurskiego w sprawie dofinansowania remontu wietlicy w Mszanowie, w ramach
programu „Odnowa wsi i dziedzictwa kulturowego”,
- 8 stycznia, z powodu braku ch tnych, nie odby  si  przetarg na wydzier awienie jeziora
Wieczorki w Skarlinie, II przetarg zosta  og oszony na 16 lutego,
- 10 stycznia odby o si  posiedzenie Zarz du Zwi zku Gminnego Ochotniczych Stra y
Po arnych, opracowano harmonogram zebra  sprawozdawczych w jednostkach OSP,
- 15 lutego min  termin sk adania ofert na stanowisko Dyrektora Gminnego Centrum
Kultury, wp yn y 3 oferty, ale adna z nich nie spe nia a wymogów kwalifikacyjnych,
og oszony zosta  nowy konkurs,
- 16 lutego, odby o si  spotkanie z udzia em Dyrektora Departamentu Rolnictwa i
Obszarów Wiejskich, Z-cy Dyrektora Regionalnego Zarz du Gospodarki Wodnej w
Gda sku oraz Dyrekcji Wojewódzkiego Zarz du Melioracji w Olsztynie, w sprawie sporu
pomi dzy gmin , a Zarz dem Województwa Warmi sko-Mazurskiego dotycz cego
uregulowania stanu prawnego jeziora Fabrycznego po onego w Tylicach. Na skutek
protestu Polskiego Zwi zku W dkarskiego, Wojewoda w ubieg ym roku skierowa  pismo
do Ministra Gospodarki, który uchyli  decyzj  komunalizacyjn  Wojewody Toru skiego z
1992 roku, motywuj c tym, e gmina posiada a z  dokumentacj  w momencie
podejmowania decyzji przez Wojewod . Wójt stwierdzi , e to nieprawda, jest to woda

yn ca, ale skar cy udowodnili, e to woda stoj ca, a wtedy w cicielem mo e by
tylko Skarb Pa stwa. Obecnie w 1/3 jezioro jest w asno ci  prywatn , natomiast 2/3 jest

asno ci  gminy. Umowa dzier awna zosta a przed ona z dotychczasowym
dzier awc  na 1 rok.
- 17 stycznia:
- w Komendzie Powiatowej Pa stwowej Stra y Po arnej odby o si  podsumowanie roku
z udzia em Komendanta Wojewódzkiego PSP,
- odby o si  posiedzenie Zwi zku Gmin Ziemi Nowomiejskiej,
- odby o si  posiedzenie Komisji Rewizyjnej,
- 18 stycznia, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady wr czyli medale za d ugoletnie
po ycie ma skie,
- 19 stycznia odby o si  spotkanie z Marsza kami Województwa w sprawie Regionalnego
Programu Operacyjnego Warmia i Mazury,
- 20 stycznia, Wójt bra  udzia  w spotkaniu z Wicepremierem Andrzejem Lepperem, w
Nowym Mie cie Lubawskim,
- 21 stycznia odby o si  spotkanie z Prezesem PSL Waldemarem Pawlakiem, w Nowym
Mie cie Lubawskim,
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Wójt poinformowa , e od 22 stycznia przyj  do pracy Pana Zygmunta Grubalskiego na
stanowisko ds. planowania przestrzennego, na podstawie porozumienia z Powiatowym
Inspektoratem Budownictwa. Z dniem 1 lutego rozwi zana zosta a umowa z Panem
Andrzejem Samselem.
- 23 stycznia zawarty zosta  akt notarialny w sprawie zamiany gruntów w Pacó towie, w
tym dniu odby o si  równie  posiedzenie Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej,
Zdrowia oraz Pomocy Spo ecznej,
- 25 stycznia Wójt uczestniczy  w spotkaniu sprawozdawczo-wyborczym Komitetu
Rozbudowy Szpitala w Nowym Mie cie Lubawskim,
- 28 stycznia odby y si  wybory uzupe niaj ce do Senatu RP,
- 30 stycznia odby o si  szkolenie radnych,
- 2 lutego Wójt uczestniczy  w podsumowaniu szkolenia rolników, 80 rolników uzyska o
certyfikaty,
- 4 lutego odby y si  wybory do Izb Rolniczych, pracowa a jedna komisja wyborcza z
siedziba w Urz dzie Gminy,
- 5 lutego, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady uczestniczyli w spotkaniu w
Starostwie Powiatowym z udzia em Dyrektora Generalnego Dyrekcji Dróg Krajowych i
Autostrad Oddzia  w Olsztynie, w sprawie obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego,
zlecone jest opracowanie koncepcji programowej, planuje si  rozpocz cie budowy w
roku 2010,
- 8 lutego odby o si  posiedzenie Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia
oraz Pomocy Spo ecznej oraz Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego, omawiano
projekty uchwa  na Sesj , w tym zmiany w bud ecie,
- 12 lutego - rozmowy ze Skarbnikiem Gminy w sprawie zaci gni cia kredytu.

Ad 8
Zapytania i wnioski:

Radny Kazimierz Mikuczy ski – w zmianach bud etu planuje si  wykre li  drog
Jamielnik-Gry liny i przebudow  drogi gminnej w Mszanowie i Bratianie, jakie argumenty
przes dzi y o podj ciu takiej decyzji, kto j  podj . W zamian nie us yszeli my nic, co
zostanie zrobione w Jamielniku. cznie z drog  Gry liny – Jamielnik mia y by  robione
drogi osiedlowe w Jamielniku, jakie w zwi zku z tym plany.

Radny Zbigniew Wi niewski – zapyta , czy s  ustalenia, w których miejscowo ciach
 urz dzane place zabaw, czy s  koncepcje wyposa enia. Ponadto radny zg osi , e

z drogi gruntowej w centrum wsi ko o figury, sp ywa woda na drog  asfaltow  i w czasie
mrozów jest bardzo lisko. W tej chwili s  postawione znaki informacyjne, ale to jest
powa niejszy problem i nale oby zabezpieczy  przed przysz  zim .

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.

Skarbnik Gminy poinformowa a, e zmiana bud etu spowodowana jest tym, i  gmina nie
otrzyma rodków w kwocie 2 772 195,- z . (za . nr 1 do uchwa y) na budow  drogi
Gry liny-Jamielnik i przebudow  drogi gminnej w Bratianie i Mszanowie. cznie na
budow  tych dróg zarezerwowanych by o ponad 924 tys.z rodków w asnych.
Do planu dochodów proponowa a równie  wprowadzi  wp ywy do bud etu cz ci zysku
Gospodarstwa Pomocniczego w kwocie 37 110,- z . i rodki na dofinansowanie zakupu
du ego samochodu dla Gospodarstwa Pomocniczego w kwocie 333 990 z ., o które
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gmina wyst pi do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony rodowiska.
W uchwalonym bud ecie gminy zaplanowane zosta y minimalne i niewystarczaj ce
rodki na wydatki w o wiacie, Gminnym O rodku Pomocy Spo ecznej oraz Urz dzie

Gminy, dlatego proponowa a zwi kszenie wydatków w tych dzia ach.
Zmiany w planie wydatków (za . nr 2 do uchwa y):
- dzia  010 - opracowanie dokumentacji na budow  sieci wodoci gowej w Gwi dzinach,
dotyczy 17 rolników na wybudowaniu - 50 tys.z .
- dzia  0600 - drogi: zakup materia ów 60 tys.z .,
                               zakup us ug remontowych 300 tys.z .
                               zakup pozosta ych us ug 40 tys.z .
W sumie w drogach zwi kszenie o 400 tys.z .
- gospodarka mieszkaniowa – zwi kszenie o 40 tys.z . (remont wietlic),
- Rada Gminy:
   - zwi kszenie o 2 tys.z . ró ne wydatki osobowe (wyp ata diet za listopad 2006 roku),
   - op aty z tytu u zakupu us ug telefonii komórkowej 1 380 z .
- Urz d Gminy:
  - wynagrodzenia zwi kszenie o 12 tys.z . (wyp ata nieplanowanej nagrody jubileuszowej
oraz zatrudnienie nowego pracownika),
  - zakup materia ów zwi kszenie o 13 500 z .
  - zakup energii 2 783 z .,
  - zakup us ug remontowych 65 tys.z . (elewacja budynku Urz du oraz remonty
wewn trz budynku),
- przesuni cia wydatków na wybory uzupe niaj ce do Senatu,
- inwestycje w ochotniczych stra ach po arnych – zwi kszenie o 30 tys.z .
dofinansowanie zakupu dwóch samochodów stra ackich,
- rezerwa ogólna - zwi kszenie o 4 tys.z .
- zwi kszenie na o wiat  o 250 tys.z .
- ochrona zdrowia- utworzono nowy paragraf (dotacja z bud etu) 1 500 z . pomoc w
realizacji programu profilaktycznego,
- zwi kszenie wydatków dla Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej o 50 tys.z .:
  - zasi ki celowe realizowane jako zadania w asne - 15 tys.z .
  - administracja O rodka – 35 tys.z .

Radny Zdzis aw Makowski stwierdzi , e to nie s  kosmetyczne zmiany, lecz
gwa towne, mo e przesun  o 1-2 tygodnie, aby Komisja Promocji, Rozwoju
Gospodarczego oraz Bezpiecze stwa i Porz dku Publicznego mog a zastanowi  si .

Wójt Roman Tr pczy ski odpowiedzia , e zmiany by y omawiane na posiedzeniu
Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego oraz Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej,
Zdrowia oraz Pomocy Spo ecznej.

Przewodnicz cy Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego Kazimierz Mikuczy ski
stwierdzi , e Komisja zosta a poinformowana, ale nie by o materia ów pisemnych.

Radna Barbara Grzywacz wnioskowa a, aby za czniki i materia y by y przesy ane
cznie z zawiadomieniem, a nie przed Sesj . Tre  uchwa y nie jest tak istotna.

Wójt odpowiedzia , e przyjmuje uwagi do wiadomo ci. B dem by o rozbudzenie w
poprzedniej kadencji nadziei, e b  du e rodki z funduszy unijnych na realizacj
inwestycji drogowych. Przyzna  trzeba, e wysz y nam inwestycje o wiatowe, remonty
czterech wietlic, przygotowano dokumentacje na budow  sieci kanalizacyjnych w kilku
wsiach. Inwestycje drogowe nie wysz y. rodki z Zintegrowanego Programu
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Operacyjnego Rozwoju Regionalnego w ostatniej chwili przeniesiono na dofinansowanie
sieci kanalizacyjnych i modernizacj  oczyszczalni cieków, z czego skorzysta o miasto
Nowe Miasto Lubawskie. Budowy dróg, które by y uj te w bud ecie by y na li cie
rezerwowej do finansowania w ramach ZPORR i wed ug informacji by y szanse na
otrzymanie dotacji. Jak w tej sytuacji prowadzi  inwestycje na drogach, mo e wzorem
inwestycji o wiatowych zaci ga  kredyty. Zdaj  sobie spraw , e jest ogromne
niezadowolenie z tego powodu.
Wójt zaproponowa  zaplanowa  jako nowe zadanie wykonanie drogi w Jamielniku przy
szkole w kierunku cmentarza i zarezerwowa  500 tys.z .
Wójt stwierdzi , e decyzja o uchwaleniu zmian na dzisiejszej Sesji nale y do Rady.

W sprawie placów zabaw Wójt odpowiedzia , e wytypowanych jest 5 miejscowo ci, w
których b  urz dzone: Nawra, Skarlin, Radomno, Tylice i Bratian. By y propozycje
Gwi dzin, ale Wójt uwa a, e powinni poczeka , bo w tej wsi gmina du o inwestuje.

So tys i radny Zdzis aw Arentowicz by  odmiennego zdania.

Wójt odpowiedzia , e jest kwota 50 tys.z . mo e Komisja rozpatrzy , ale zdaniem Wójta
powinni poczeka . W tym roku planuje si  opracowanie dokumentacji na wodoci g dla
17 rolników w Gwi dzinach, którzy nie zdecydowali si  pod czy  w czasie, kiedy by
budowany.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta , dlaczego ci mieszka cy nie pod czyli si .

So tys i radny Zdzis aw Arentowicz odpowiedzia , e w 1993 roku, jak budowany by
wodoci g rolnicy ci, nie mieli problemu z wod , obecnie maj  ogromny problem, s
zmuszeni dowozi .

Radny Alfons Moczad o apelowa , aby nie zapomina  o drodze Chro le – Gry liny i
Chro le-Lekarty i w miar  mo liwo ci remontowa .

Wójt odpowiedzia , e w miar  mo liwo ci przy pomocy miejscowego Kó ka Rolniczego
dziemy starali si  te drogi remontowa .

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska i Wójt okre lili, z jakich róde  ma by  sfinansowana
budowa drogi w Jamielniku, o której mówi  Wójt.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
zmiany bud etu na rok 2007.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/17/07 zmieniaj
uchwa  nr III/12/06 z dnia 28.12.2006r. w sprawie uchwalenia bud etu Gminy Nowe
Miasto Lubawskie na 2007r. Uchwa a stanowi za cznik nr 3.

Ad 9a
Podj cie uchwa y w sprawie zaci gni cia kredytu d ugoterminowego na rozbudow ,
przebudow  i nadbudow  istniej cej szko y podstawowej oraz budow  sali
gimnastycznej w Gwi dzinach.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska poinformowa a, e kredyt w takiej wysoko ci zosta
zaplanowany w bud ecie na 2007 rok. Zaanga owanie rodków w asnych na t
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inwestycj  jest niewielkie, gmina czyni starania o pozyskanie dotacji na budow  sali
gimnastycznej w kwocie 391 tys.z .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/18/07 w sprawie
zaci gni cia kredytu d ugoterminowego na rozbudow , przebudow  i nadbudow
istniej cej szko y podstawowej oraz budow  sali gimnastycznej w Gwi dzinach.
Uchwa a stanowi za cznik nr 4.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie poboru op aty skarbowej w drodze inkasa, okre lenia
inkasenta i wysoko ci wynagrodzenia za inkaso.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska poinformowa a, e w zwi zku ze zmian  przepisów o
op acie skarbowej (likwidacja znaków skarbowych), zachodzi konieczno  ustalenia
poboru op aty w drodze inkasa w czasie, kiedy kasa b dzie nieczynna (wyjazdy do
banku, sporz dzanie raportów) op ata b dzie pobierana w punkcie informacyjnym.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/19/07 w sprawie
poboru op aty skarbowej w drodze inkasa, okre lenia inkasenta i wysoko ci
wynagrodzenia za inkaso. Uchwa a stanowi za cznik nr 5.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie okre lenia najni szego wynagrodzenia i warto ci jednego
punktu dla pracowników zatrudnionych w Gminnym O rodku Pomocy Spo ecznej i
Gminnym Zespole O wiaty.

Projekt uchwa y omówi a Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej informuj c,
e proponuje si  podwy szy  kwot  najni szego wynagrodzenia o 100 z . oraz warto

jednego punktu o 1 z . Poprzednia uchwa a w tej sprawie by a podj ta w 2003 roku.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/20/07 w sprawie
okre lenia najni szego wynagrodzenia i warto ci jednego punktu dla pracowników
zatrudnionych w Gminnym O rodku Pomocy Spo ecznej i Gminnym Zespole

wiaty. Uchwa a stanowi za cznik nr 6.

Ad 12
Podj cie uchwa y w sprawie okre lenia najni szego wynagrodzenia i warto ci jednego
punktu dla pracowników nieb cych nauczycielami zatrudnionych w szko ach
prowadzonych przez Gmin  Nowe Miasto Lubawskie.

Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty poinformowa a, e jest to analogiczny projekt
uchwa y jak w punkcie poprzednim, ale dotyczy pracowników nieb cych
nauczycielami zatrudnionych w szko ach.
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Radny Zdzis aw Makowski zapyta , czy w bud ecie s  uwzgl dnione rodki na te
podwy ki.

Pani Dyrektor odpowiedzia a, e tak, ale podj cie uchwa y nie oznacza automatycznie
naliczanie podwy ek.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/21/07 w sprawie
okre lenia najni szego wynagrodzenia i warto ci jednego punktu dla pracowników
nieb cych nauczycielami zatrudnionych w szko ach prowadzonych przez Gmin
Nowe Miasto Lubawskie. Uchwa a stanowi za cznik nr 7.

Ad 12a
Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Dyrektora Gminnego Zespo u O wiaty do
za atwiania indywidualnych spraw i wydawania decyzji administracyjnych.

Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty wyja ni a, e w zwi zku z tym, i  zmieni a si
nazwa Zespo u, zachodzi konieczno  podj cia nowych uchwa  w tym zakresie, dotyczy
przyznawania pomocy materialnej uczniom oraz ekwiwalentu dla pracodawców
zatrudniaj cych m odocianych.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/22/07 w sprawie
upowa nienia Dyrektora Gminnego Zespo u O wiaty do za atwiania
indywidualnych spraw i wydawania decyzji administracyjnych. Uchwa a stanowi
za cznik nr 8.

Ad 13
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Statutu Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej.

Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej poinformowa a, e w zwi zku z
planowanym otwarciem Klubu Integracji Spo ecznej, zachodzi konieczno  umieszczenia
tego zadania w Statucie O rodka.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy, 12 g osami za, i 1 g osie wstrzymuj cym si  podj a
uchwa  nr IV/23/07 w sprawie zmiany uchwa y nr XVII/82/04 Rady Gminy Nowe
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 23 lipca 2004r. w sprawie statutu
Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej w Mszanowie. Uchwa a stanowi za cznik
nr 9.

Ad 14
Podj cie uchwa y w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007.

Przewodnicz cy Komisji Rewizyjnej Zdzis aw Makowski przedstawi  plan pracy
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Komisji na rok 2007, jak w za czniku do uchwa y.

Do przedstawionego projektu nie zg oszono pyta  i uwag.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr IV/24/07 w sprawie
przyj cia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007. Uchwa a stanowi za cznik
nr 10.

Ad 15
Sprawozdanie z dzia alno ci Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy za
2006r. przedstawi  Kierownik Gospodarstwa Mieczys aw Wojtaszko.
Sprawozdanie stanowi za cznik nr 11.

Wójt poinformowa , e spraw  dzia alno ci Gospodarstwa Rada b dzie zajmowa a si
jeszcze w czasie uchwalania taryfy za wod  i cieki. Cena wody i cieków od 5 lat jest
tym samym poziomie.
Gmina nie dotuje Gospodarstwa, ale umarza 50% podatku od nieruchomo ci i
nale oby to zmieni . Jak wynika z informacji, sytuacja finansowa Gospodarstwa jest
bardzo dobra.

Kierownik wyja ni , e podatek od nieruchomo ci w wysoko ci 1% warto ci maj tku jest
zawarty w taryfie za wod .

Radny Zdzis aw Makowski uwa a, e nale y zastanowi  si  nad stopniow  podwy
ceny wody.

Radny Roman Sienkowski uwa a, e naj atwiej podwy szy  cen  wody, a mo e
poszuka  innych rozwi za , np. obni  okresowo wynagrodzenia, jak w Kó ku
Rolniczym w Bratianie.

Radny Zdzis aw Makowski stwierdzi , e g ównym ród em dochodów Gospodarstwa
nie jest sprzeda  wody, lecz inne us ugi nieobci aj ce bezpo rednio mieszka ców.
Podwy szaj c cen  wody zwi kszymy im dochody.

Wójt poinformowa , e Gospodarstwo dochody musi odprowadza  do Skarbu Pa stwa i
dlatego powinien inwestowa  w firm .

Radny Zbigniew Wi niewski stwierdzi , e inwestuj c powinni sami kupi  samochód.

Kierownik Gospodarstwa wyja ni , e zakup samochodu poprzez gmin  jest
korzystniejszy, z Funduszu Ochrony rodowiska mo na otrzyma  na ten cel bezzwrotn
po yczk , wp acaj c niewielk  kwot  wk adu w asnego, któr  mo e stanowi  zysk.

Radny Zdzis aw Arentowicz zapyta , jaka jest ci galno  nale no ci za wod  oraz czy
konieczne jest zawieranie umów o dzie o, które s  uwidocznione w wydatkach.

Kierownik odpowiedzia , e ci galno  za wod  jest bardzo wysoka, natomiast zlecane
 tylko te czynno ci, których samo nie mog  wykona .
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Ad 16
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielono w punkcie 9.

Radna Barbara Grzywacz zg osi a problem z dostaniem si  do lekarza w Przychodni Nr
1 w Nowym Mie cie Lubawskim, która obs uguje równie  mieszka ców gminy. W
Przychodni przyjmuje tylko dwóch lekarzy.

Ad 17
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady IV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

Sekretarz obrad                                                                     Przewodnicz cy Rady Gminy

Dariusz Kopa ski                                                                   Miros aw Wodara


